



科研管理  2013, Vol.  Issue (3) :84-92 论文 DOI:

[最新目录](#) | [下期目录](#) | [过刊浏览](#) | [高级检索](#)

[<< Previous Articles](#) | [Next Articles >>](#)

### 基于ISO26000的企业社会责任绩效评价模型研究

齐丽云, 魏婷婷

大连理工大学 管理与经济学部, 辽宁 大连 116024

### The performance evaluation model of corporate social responsibility based on ISO26000 standard

Qi Liyun, Wei Tingting

Faculty of Management and Economics, Dalian University of Technology, Dalian 116024, China

<a href="#">摘要</a>	<a href="#">参考文献</a>	<a href="#">相关文章</a>
--------------------	----------------------	----------------------

Download: [PDF \(1318KB\)](#) [HTML KB](#) Export: [BibTeX](#) or [EndNote \(RIS\)](#) [Supporting Info](#)

**摘要** 以G3标准和ISO26000《社会责任指南》为基础,本研究界定了企业社会责任绩效评价的八个社会期望主题,即责任治理、经济发展、人权、劳动实践、环境、公平运营、消费者问题和社区发展,在此基础上,通过访谈和问卷调查法收集数据,进而采用结构方程模型的方法构建了企业社会责任绩效评价模型。以交通运输行业为例进行模型检验和企业社会责任绩效评价,针对评价结果对样本企业进行排序并给出相应的分析说明,进一步证明了该模型的有效性,同时为交通运输行业企业社会责任实践的发展提供了一定的指导和帮助。

**关键词:** [ISO26000](#) [企业社会责任](#) [绩效评价](#) [结构方程](#)

**Abstract:** According to G3 Standard and ISO26000 international standard, eight social expectations of the performance evaluation for Corporate Social Responsibility (CSR) are explored; these expectations are responsibility governance, economic development, human rights, labor practices, environment, fair operations, consumer issues, and community development. Through interviews and the questionnaire survey, the model of the performance evaluation for the CSR is constructed based on the Structural Equation Model (SEM). Finally, by taking the transportation industry as example, the 39 enterprises are ranked and then based on the evaluation result, a deep analysis is conducted; the validity of the model is further proven. The research provides some guidance for the practices of the CSR in the transportation industry.

**Keywords:** [ISO26000 standard](#) [CSR](#) [performance evaluation](#) [structural equation](#)

Received 2012-06-28;

**Fund:** 国家自然科学基金“基于意义建构理论的企业社会责任知识传播研究(71202105)”,2013年1月~2015年12月;国家自然科学基金“低碳港口形成机理和评价模式研究(71273037)”,2013年1月~2015年12月

#### Service

- [把本文推荐给朋友](#)
- [加入我的书架](#)
- [加入引用管理器](#)
- [Email Alert](#)
- [RSS](#)

#### 作者相关文章

- [齐丽云](#)
- [魏婷婷](#)